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 L'ALFABET I ELS SIGNES GRÀFICS. 

ALFABET.

L'alfabet grec està format per les vint-i-quatre lletres següents:

Majúscules Minúscules Nom So

Α α alfa a

Β β beta b

Γ γ gamma g

Δ δ delta d

Ε ε èpsilon ĕ

Ζ ζ dzeta ds

Η η eta ē

Θ θ theta th anglesa

Ι ι iota i

Κ κ kappa k

Λ λ lambda l

Μ μ mi m

Ν ν ni n

Ξ ξ csi cs

Ο ο òmicron ŏ

Π π pi p

Ρ ρ ro r

Σ σ /-ς* sigma s

Τ τ tau t

Υ υ ípsilon i

Φ φ fi f

Χ χ khi j

Ψ ψ psi ps

Ω ω omega ō

*Només s'usa a final de paraula.

La γ davant de les guturals γ, κ, χ, ξ  es pronuncia ν: γγελος / ναγκα ος.ἄ ἀ ῖ

La doble lambda es pronuncia com la ela geminada catalana: λλος.ἄ
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CLASSIFICACIÓ DELS SONS.

Vocals.
Llargues Breus Llargues i breus

η  ω ε  ο α  ι  υ

Diftongs.
αυ ευ ου ηυ

αι ει οι υι

la υ dels diftongs αυ ευ ηυ es pronuncia -u-;

en canvi el diftong ου es pronuncia tot com una
sola u.

  ᾳ ῃ ῳ

si el primer element del diftong és llarg i va seguit
de  iota  aquesta  es  subscriu  i  s'anomena  iota
subscrita. Aquesta iota no es pronuncia.

α τός / ε τυχής / ο ρανόςὐ ὐ ὐ μέρ  ἡ ᾳ / ζ ονῷ

Consonants.

Simples.
Oclusives

Segons punt articulació

labial dental gutural

Segons 
mode 

articulació

sonora β δ γ
sorda π τ κ

aspirada φ θ χ

Líquides > λ  ρ

Nasals > μ  ν

Sibilants > σ / -ς

Dobles o compostes.
Representen el so de dues consonants.

ζ < δσ

ξ < γ κ χ  + σ

ψ < β π φ + σ

SIGNES GRÀFICS.

Apòstrof ( ).᾽
Es situa entre dues paraules per indicar l'elisió de la vocal final o inicial d'una d'elles.

ἀλλ᾽ἐγώ per λλὰ γώ // μὴ γώ per μὴ γώἀ ἐ ᾽ ἐ
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Coronis (᾽).
Es situa sobre vocals i indica la fusió d'una vocal final amb una inical formant una sola paraula.

            το νομαὔ  per τὸ νομαὄ

Signes puntuació.
El punt i la coma tenen el mateix significat que en català.

El punt alt o volat (·) expressa els dos punts o el punt i coma.

El punt i coma (;) indica signe d'interrogació (?).

Esperits.
Totes les paraules iniciades per vocal, diftong o ρ- duen a sobre un signe anomenat esperit.
Pot ser suau o aspre.

Esperit suau ( )᾽ : no es pronuncia.

χω ἔ θάνατοςἀ

Esperit aspre ( )῾ : indica una aspiració i es pronuncia com una h anglesa. Es transcriu
en forma d'hac ( ρμ ς > Hermes).Ἑ ῆ

ππος ἵ (*jippos) ε ρίσκω ὑ (*jeurísco)

Es  col·loquen  sobre  les  vocals  inicials  o  sobre  les  segones  vocals  dels  diftongs,  si  són
minúscules; si es tracta de majúscules, es troben al marge superior esquerre. La ρ- inicial
sempre du esperit aspre però no afecta en la seva pronúncia.

χω Ἔ υρίσκω  Ἑ ήτωρ / ήτωρῥ Ῥ

Accents.
Hi ha tres tipus d'accents:

accent agut: ά  // accent greu: ὰ  // accent circumflex: ᾶ
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